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Z A P I S N I K 
sa 8. sjednice SAVJETA ZA SOCIJALNU SKRB 

  održane 23. svibnja 2019. godine  

  
 

Sjednicu je u 13,00 sati otvorio predsjednik Savjeta Nikica Sečen.  
 Sjednici su nazočni članovi Savjeta: Vinko Štimac, Maja Pudić, Marija Maras, Karlo 
Balenović, prof. dr. sc. Velinka Grozdanić, Jadranka Tomašić, dr. sc. Mila Popić i Luka 
Zaharija. 
   

Za sjednicu je jednoglasno usvojen sljedeći 
 

D N E V N I   R E D 

 
1. Usvajanje zapisnika sa 7. sjednice Savjeta, održane 11. 12. 2018. godine 
2. Utvrđivanje Izvješća o radu Savjeta za socijalnu skrb PGŽ u 2018. godini 
3. Socijalni plan PGŽ za razdoblje 2017.-2020. - izvršenje aktivnosti u 2018. godini  
4. Mogućnost uspostave socijalne usluge rane intervencije na području PGŽ  
5. Razno 

 
 
Ad) Točka 1.  
 
 Članovima Savjeta dostavljen je na uvid zapisnik sa 7. sjednice Savjeta, održane 11. 
12. 2018. godine. Prof. dr. sc. Velinka Grozdanić osvrnula se na prethodnu sjednicu Savjeta 
koja je održana u Centru „Izvor“ u Selcu i pohvalila rad ustanove i monografiju izdanu 
povodom 100 godine njezinog rada. Članovi Savjeta nisu imali primjedbi na zapisnik, pa je 
Savjet jednoglasno donio sljedeći 
 

Z a k l j u č a k 
Usvaja se zapisnik sa 7. sjednice Savjeta, održane 11. 12. 2018. godine. 
 

 
Ad) Točka 2.  
 
 Pod ovom točkom kratko uvodno izlaganje dao je Vinko Štimac, podsjećajući da je 
obveza Savjeta jednom godišnje podnijeti izvješće o radu Savjeta Županijskoj skupštini. 
Članovi Savjeta izvršili su uvid u izrađeni nacrt izvješća o radu Savjeta u 2018. godini, u kojoj 
je Savjet imao tri sjednice. Članovi Savjeta suglasni sa predloženim sadržajem izvješća, pa 
je Savjet jednoglasno donio sljedeći  

 
Z a k l j u č a k 

1. Utvrđuje se Izvješće o radu Savjeta za socijalnu skrb Primorsko-goranske županije u 
2018. godini i prosljeđuje Županijskoj skupštini na razmatranje i usvajanje  
(Izvješće o radu sastavni je dio ovoga Zaključka). 

2. Za izvjestitelja na sjednici Županijske skupštine u ime Savjeta imenuje se Nikica 
Sečen, predsjednik Savjeta. 

 
 
Ad) Točka 3.  
 
 Pod ovom točkom uvodno izlaganje dao je Vinko Štimac koji informira članove da se 
radi o podacima koji su prikupljeni od sudionika aktivnosti utvrđenih planom. Prikupljeno je 
više podataka u odnosu na prethodnu godinu te je izvršen kratak pregled odrađenih 
aktivnosti u 2018. godini po prioritetnim područjima. Nikica Sečen pozvao je članove Savjeta  
da daju svoj osvrt na podatke o postignućima u provedbi Socijalnog plana PGŽ u 2018. 
godini.  
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 Maja Pudić istaknula je zadovoljstvo sa navedenim aktivnostima u 2018. godini iz 
područja  „Žrtve obiteljskog nasilja“ i „Beskućnici i osobe u siromaštvu“. Smatra da se radi o 
napretku u odnosu na 2017. godinu a da je tomu pridonijelo i uključenje nekoliko novih 
kvalitetnih sudionika iz reda nevladinih organizacija (npr. Udruga Depaul, SOS centar i sl.). 
 Nikica Sečen izrazio je zadovoljstvo činjenicom da se povećao broj državnih 
ustanova kojima koje su izradile individualni plan transformacije i deinstitucionalizacije, u 
odnosu na prethodnu godinu. Ipak, smatra da je u dijelu aktivnosti koje se odnose na djecu i 
mlade s problemima u ponašanju ostvaren možda i najmanji pomak, odnosno u tom dijelu 
prikupljeno je najmanje podataka od mjerodavnih nositelja aktivnosti. 
 Prof. dr. sc. Velinka Grozdanić osvrnula se na aktivnost pružanja besplatne pravne 
pomoći žrtvama obiteljskog nasilja te istaknula žaljenje činjenicom da ova aktivnost nije 
prepoznata od strane Pravnog fakulteta u Rijeci u vidu odgovarajućeg angažiranja pravne 
klinike, već ovu pomoć udrugama na području Rijeke pruža pravna klinika zagrebačkog 
fakulteta.  
 Luka Zaharija istaknuo je svoje osobno zadovoljstvo predočenim podacima iz 
područja skrbi za osobe s invaliditetom jer su vidljive i povećane aktivnosti pojedinih JLS, 
posebno u dijelu prilagodbe javnih površina kretanju osoba s invaliditetom  
 Marija Maras smatra da je iz podataka vezanih uz aktivnosti usmjerene na starije 
osobe vidljiv iskorak prvenstveno županijskih domova za starije osobe koji su se opredijelili 
za trajno ulaganje u kadrove u vidu edukacija i usvajanja novih vještina i znanja bez kojih se 
ne mogu očekivati kvalitetni pomaci u pružanju srbi krajnjim korisnicima. 
 Članovi Savjeta izrazili su zadovoljstvo realizacijom Socijalnog plana u 2018. godini, 
ponajprije zbog činjenice povećanja broja izvršenih aktivnosti i uključenja većeg broja dionika 
u odnosu na 2017. godinu.  
  
 
Ad) Točka 4.  
 
 Pod ovom točkom uvodnu informaciju dali su Maja Pudić i Vinko Štimac. Rana 
intervencija kao oblik socijalne usluge za djecu s poteškoćama u razvoju u najranijoj dobi i 
njihove roditelje na području Grada i Županije nije adekvatno razvijena. Javljaju se 
sporadične inicijative pojedinih ustanova ili udruga u tom području, ali ne postoji  jedna 
centralna točka na koju bi se mogli javiti svi kojima je takva usluga potrebna. Po pitanju rane 
intervencije najviše trenutno radi Centar za autizam, ali takva usluga je primjenjiva na sve 
vrste poteškoća i invaliditeta pa je opravdano i potrebno da se na jednom mjestu oformi 
stručna služba koja će pružati takve usluge. Uzimajući podatke iz drugih dijelova države, 
proizlazi zaključak da je naša Županija po ovom pitanju nedovoljno pokrivena ovom uslugom 
a potrebe su velike. 
 Grad Rijeka osnovao je radnu skupinu kojoj je zadatak predložiti model po kojem bi 
usluga rane intervencije na primjeren način zaživjela na našem području. U skupinu su 
uključeni predstavnici Grada, Županije, Centra za socijalnu skrb Rijeka, Dječjeg vrtića Rijeka 
i Centra za autizam Rijeka. Radna skupina zaključila je da postoji potreba za uspostavom 
tima za ranu intervenciju pri jednoj od postojećih javnih ustanova čija je registrirana 
djelatnost primjerena pružanju ove usluge. Zamišljena je uspostava 2 takva tima, od kojih bi 
jedan uvijek radio na terenu, za potrebe korisnika s udaljenih dijelova Županije, a drugi u 
Rijeci. U početku je predviđena uspostava jednog tima koji bi bio financirana od Grada i 
Županije, a ovisno o uspješnosti projekta mogu se angažirati i dodatni timovi u čije bi se 
financiranje mogle uključiti i ostale JLS, te država kroz priznavanje prava na uslugu rane 
intervencije, rješenjem nadležnog centra.  
 U tom cilju ostvareni su kontakti s ustanovom Centar „Izvor“ Selce koja je voljna 
pružati ovu uslugu obzirom da je  registrirana za pružanje izvanistitucijskih usluga, a očekuje 
i skoro uređenje poslovnog prostora u Rijeci (Kantrida) u kojem bi mogao djelovati tim rane 
intervencije. Ukoliko se postigne suglasnost Grada, Županije, Centra i nadležnog 
ministarstva po pitanju potrebnih kadrova i modela financiranja, očekuje se da bi prvi tim 
rane intervencije s radom moga početi iduće godine. 
 Članovi Savjeta podržali su ideju osnivanja tima za ranu intervenciju pri Centru 
„Izvor“ Selce, a Luka Zaharija istaknuo je svoje zadovoljstvo činjenicom da je pokrenuta 
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inicijativa za uspostavu usluge rane intervencije na jednom mjestu, što bi roditeljima znatno 
moglo olakšati traženje adekvatne pomoći za djecu.              
 
 
Ad) Točka 5.  
 
 Pod ovom točkom Nikica Sečen prenio je molbu Zaklade „Vaša pošta“ koja 
novčano pomaže djeci bez odgovarajuće roditeljske skrbi pri njihovom osamostaljivanju 
(punoljetnosti). Naime, Zaklada izdaje police životnog osiguranja temeljem kojih se isplaćuju 
rentni obroci djeci u razdoblju od 2 godine a te police ugovaraju (financiraju) gospodarski ili 
drugi subjekti iz čitave Hrvatske, uključujući i pojedince. Ugovaranje polica na području naše 
Županije je na žalost izrazito rijetko, a izuzev Županije niti jedan drugi subjekt ne ugovora 
police kontinuirano. Tako se događa da je tijekom godine govoreno manji broj polica nego 
što je broj djece koja kreću u samostalan život.  
 Savjet smatra potrebnim da se JLS i gospodarski  subjekti s područja Županije  
aktivnije uključe u ugovaranje ovih polica, pa će u tom smislu poslati odgovarajući poziv za 
njihovo aktivnije sudjelovanje u ovom projektu.        
 
 
Sjednica je zaključena u 14,40 sati. 

 


